
Protokół Nr XLVIII/2013 

z Sesji Rady Powiatu  w Nowym Mieście Lubawskim  

w dniu 30 grudnia 2013 r. 

 

XLVIII Sesja czwartej kadencji Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim odbyła się 30 

grudnia 2013 r. w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego przy ul. Rynek 1. Ogłoszenie o sesji stanowi 

załącznik nr 1 do protokołu.  

Ad. 1  

Otwarcie XLVIII Sesji Rady Powiatu 

Obrady rozpoczęły się o godz. 900, a zakończyły ok. godz. 1000 Obrady otworzyła  

i prowadziła Przewodnicząca Rady Powiatu Zofia Andrzejewska. 

Przewodnicząca przywitała wszystkich przybyłych na sesję. Na sesji obecni byli: 

-     radni Rady Powiatu (lista obecności stanowi załącznik nr 2),  

- Skarbnik Powiatu - Halina Bartkowska,  

- Sekretarz Powiatu – Ewa Kalisz – Górzkowska, 

- Radca Prawny – Maciej Sikorski, 

- kandydat na radnego - Bogumił Kurowski, 

- kierownicy jednostek organizacyjnych powiatu i naczelnicy Starostwa Powiatowego (lista - 

załącznik nr 3) 

- przedstawiciele mediów: Aleksandra Malinowska - Kurier Iławski, TV NML. 

Ad. 2  

Stwierdzenie quorum 

Na podstawie listy obecności Przewodnicząca stwierdziła, że aktualnie w sesji uczestniczy 11 

radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne 

uchwały. Nieobecna była Starosta Ewa Dembek, radna Danuta Mazurkiewicz, radny Tomasz 

Szczepański. Spóźnili się radni: Stanisław Czajka i Marek Ząbkiewicz. 

Ad. 3 

Powołanie Sekretarza obrad 

Przewodnicząca zaproponowała, aby Sekretarzem obrad była p. Katarzyna Trzaskalska. 

Przewodnicząca zapytała czy radna wyraża zgodę na pełnienie funkcji Sekretarza obrad. Radna 

Trzaskalska wyraziła zgodę. 

Przewodnicząca zapytała, kto z radnych jest za przyjęciem kandydatury radnej na sekretarza obrad. 

W głosowaniu wzięło udział 11 radnych. Wszyscy głosowali „za”. 



 2

Ad. 4 

 Przyjęcie porządku obrad 

Przewodnicząca przedstawiła proponowany porządek obrad (załącznik nr 4).  

Na salę obrad wszedł radny Czajka. 

Przewodnicząca zapytała, kto z radnych głosuje za przyjęciem porządku obrad. Głosowało 12 

radnych. Wszyscy głosowali „za”. 

Porządek obrad przedstawiał się następująco:  

1. Otwarcie XLVIII Sesji Rady Powiatu. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Powołanie Sekretarza obrad. 
4. Przyjęcie porządku obrad. 
5. Przyjęcie protokołu z XLVII Sesji Rady Powiatu. 
6. Wnioski, interpelacje i zapytania radnych.  
7. Podjęcie uchwały w sprawie wstąpienia kandydata z tej samej listy na miejsce radnego w 

związku z wygaśnięciem mandatu.  
8. Ślubowanie radnego. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIII/270/2012 Rady Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 27.12.2012 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2013-2037 oraz uchwał 
zmieniających: XXXV/276/2013 z dnia 24.01.2013r., XXXVI/290/2013 z dnia 21 lutego 
2013r., XXXVII/295/2013 z dnia 28.03.2013r.. XXXVIII/305/2013 z dnia 25.04.2013r., 
XXXIX/313/2013 z dnia 29.05.2013r. , XL/322/2013 z dnia 27.06.2013r., XLII/336/2013 z 
dnia 25.07.2013 r., XLIV/346/2013 z dnia 26.09.2013r. , XLV/351/2013 z dnia 24.10.2013 
r. , XLVI/356/2013 z dnia 27.11.2013 r., XLVII/366/2013 z dnia 19.12.2013 r. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów i wydatków w uchwale Nr 
XXXIII/271/2012 Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 27.12.2012 r. w 
sprawie uchwalenia budżetu powiatu nowomiejskiego na 2013r. oraz uchwał zmieniających: 
XXXV/277/2013 z dnia 24.01.2013r., XXXVI/291/2013 z dnia 21 lutego 2013r., 
XXXVII/296/2013 z dnia 28.03.2013r., XXXVIII/306/2013 z dnia 25.04.2013r., 
XXXIX/314/2013 z dnia 29.05.2013r., XL/323/2013 z dnia 27.06.2013r., XLII/337/2013 z 
dnia 25.07.2013 r. XLIV/347/2013 z dnia 26.09.2013r., XLV/352/2013 z dnia 24.10.2013 r., 
XLVI/357/2013 z dnia 27.11.2013 r., XLVII/367/2013 z dnia 19.12.2013 r. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie zasad zbycia, wydzierżawienia 
lub wynajęcia majątku trwałego SPZOZ w Nowym Nieście Lubawskim.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę Szpitalowi Powiatowemu w 
Nowym Mieście Lubawskim Sp. z o.o. nieruchomości zabudowanych będących własnością 
Powiatu Nowomiejskiego położonych w Nowym Mieście Lubawskim przy ul. Mickiewicza 
10. 

13. Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych. 
14. Sprawy różne. 
15. Zakończenie obrad XLVIII Sesji Rady Powiatu. 
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Ad. 5 

 Przyjęcie protokołu z XLVII Sesji Rady Powiatu  

Przewodnicząca poinformowała, że sekretarzem obrad XLVII Sesji był radny. Radny nie może 

uczestniczyć w sesji, ale złożył stosowne oświadczenie. Przewodnicząca odczytała oświadczenie 

(załącznik nr 5)  

Przewodnicząca zapytała czy ktoś ma uwagi do protokołu. Nikt nie zgłosił uwag. 

Przewodnicząca zapytała, kto z radnych głosuje za przyjęciem protokołu nr XLVII/2013. Głosowało 12 

radnych, wszyscy głosowali za przyjęciem protokołu. 

Ad. 6 

 Wnioski, interpelacje i zapytania radnych 

Przewodnicząca poprosiła radnych o zgłaszanie pytań i wniosków. 

Wniosków i zapytań nie było. 

Ad. 7 

Podjęcie uchwały w sprawie wstąpienia kandydata z tej samej listy na miejsce radnego 

w związku z wygaśnięciem mandatu 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały, a także pismo Komisarza Wyborczego z dnia 18 

grudnia 2013 r. (załącznik nr 6)  

Przewodnicząca zapytała czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 12 radnych. Uchwałę nr XLVIII/378/2013 (załącznik nr 7) 

podjęto jednogłośnie. 

Ad. 8 

Ślubowanie radnego 

Przewodnicząca poprosiła wszystkich o powstanie. Poinformowała, że rotę ślubowania odczyta 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu. Następnie radny złoży ślubowanie. Ślubowanie może być 

złożone z dodaniem zdania: "Tak mi dopomóż Bóg". 

Wiceprzewodniczący Rady Romuald Koszewski odczytał rotę ślubowania: 

 "Uroczyście ślubuję rzetelnie i sumiennie wykonywać obowiązki wobec Narodu Polskiego, strzec 

suwerenności i interesów Państwa Polskiego, czynić wszystko dla pomyślności Ojczyzny, wspólnoty 

samorządowej powiatu i dobra obywateli, przestrzegać Konstytucji i innych praw Rzeczypospolitej 

Polskiej". 

Radny Bogumił Kurowski złożył ślubowanie wypowiadając słowa: „Ślubuję”. Następnie złożył 

podpis pod rotą ślubowania (rota ślubowania stanowi załącznik nr 8) oraz na liście obecności.  
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Skład Rady został uzupełniony. Od tego momentu w sesji uczestniczy 13 radnych. 

Ad. 9 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIII/270/2012 Rady Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 27.12.2012 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2013-2037 oraz uchwał zmieniających: 

XXXV/276/2013 z dnia 24.01.2013r., XXXVI/290/2013 z dnia 21 lutego 2013r., 

XXXVII/295/2013 z dnia 28.03.2013r.. XXXVIII/305/2013 z dnia 25.04.2013r., 

XXXIX/313/2013 z dnia 29.05.2013r. , XL/322/2013 z dnia 27.06.2013r., XLII/336/2013 z dnia 

25.07.2013 r., XLIV/346/2013 z dnia 26.09.2013r., XLV/351/2013 z dnia 24.10.2013 r. , 

XLVI/356/2013 z dnia 27.11.2013 r., XLVII/366/2013 z dnia 19.12.2013 r. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. Następnie poprosiła p. Skarbnik 

o krótkie omówienie uchwały. 

Na salę obrad wszedł radny Ząbkiewicz oraz Burmistrz Nowego Miasta Lubawskiego Józef Blank. 

Skarbnik Powiatu Halina Bartkowska poinformowała, że WPF jest dostosowana do wysokości 

budżetu, który będzie przyjęty w kolejnej uchwale. Są to przede wszystkim zmiany związane z 

zamknięciem roku budżetowego, dostosowaniem poziomu środków na obsługę długu powiatu 

(zabezpiecza się środki na poręczenia tylko na miesiąc grudzień). Budżet, zarówno po stronie 

dochodów jak i wydatków, nie będzie wykonany w stosunku do planu w wysokości powyżej 10%. 

Jest to spowodowane brakiem sprzedaży majątku.     

Przewodnicząca zapytała czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 14 radnych. Za uchwałą nr XLVIII/379/2013 (załącznik nr 

9) głosowało 13 radnych, jeden radny wstrzymał się od głosu.  

Ad. 10 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów i wydatków w uchwale Nr 

XXXIII/271/2012 Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 27.12.2012 r. w sprawie 

uchwalenia budżetu powiatu nowomiejskiego na 2013r. oraz uchwał zmieniających: 

XXXV/277/2013 z dnia 24.01.2013r., XXXVI/291/2013 z dnia 21 lutego 2013r., 

XXXVII/296/2013 z dnia 28.03.2013r., XXXVIII/306/2013 z dnia 25.04.2013r., 

XXXIX/314/2013 z dnia 29.05.2013r., XL/323/2013 z dnia 27.06.2013r., XLII/337/2013 z dnia 

25.07.2013 r., XLIV/347/2013 z dnia 26.09.2013r., XLV/352/2013 z dnia 24.10.2013 r. ,  

XLVI/357/2013 z dnia 27.11.2013 r., XLVII/367/2013 z dnia 19.12.2013 r. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały.  

Z sali obrad wyszedł radny Ząbkiewicz.  

Przewodnicząca poinformowała, że radni otrzymali projekt uchwały przed sesją.   
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P. Skarbnik powiedziała, że Wojewoda przesłał decyzję w sprawie zwiększenia środków na 

opłacenie składek na ubezpieczenie zdrowotne za osoby nieobjęte ubezpieczeniem o 1 000,00 zł. 

Pozostałe zmiany, które dokonują praktycznie wszystkie jednostki budżetowe, związane są z 

zamknięciem roku budżetowego.  

Przewodnicząca zapytała czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 13 radnych. Za uchwałą nr XLVIII/380/2013 (załącznik nr 

10) głosowało 12 radnych, jeden radny wstrzymał się od głosu. 

Na salę obrad wszedł radny Ząbkiewicz. 

Ad. 11 

 Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie zasad zbycia, 

wydzierżawienia lub wynajęcia majątku trwałego SPZOZ w Nowym Nieście Lubawskim 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. Zapytała czy radni mają uwagi 

do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 14 radnych. Za uchwałą nr XLVIII/381/2013 (załącznik nr 

11) głosowało 13 radnych, jeden radny wstrzymał się od głosu. 

Ad. 12 

 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę Szpitalowi Powiatowemu w 

Nowym Mieście Lubawskim Sp. z o.o. nieruchomości zabudowanych będących własnością 

Powiatu Nowomiejskiego położonych w Nowym Mieście Lubawskim przy ul. Mickiewicza 10 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

Przewodnicząca zapytała czy radni lub dyrektor Szpitala Powiatowego mają pytania do projektu 

uchwały. Nikt się nie zgłosił. 

Przewodnicząca powiedziała, że ona ma pytanie do p. Skarbnik i do p. Wicestarosty – czy 

kiedykolwiek ona lub któryś z radnych naciskał, aby szpital obciążać czynszem za dzierżawę?  

P. Skarbnik odparła, że absolutnie nie.  

Przewodnicząca powiedziała, że taki zarzut został jej postawiony przy okazji składania życzeń. 

Oprócz życzeń usłyszała, że od trzech lat, łącznie z Radą, dąży do zniszczenia szpitala. 

Przewodnicząca powiedziała, że nie może zrozumieć skąd wzięło się takie przypuszczenie. Jest to 

jakieś nieporozumienie, bo ona nie wykonywała żadnych tego typu ruchów, wręcz przeciwnie – 

robi wszystko, aby pewne procesy przyspieszyć. To, co udało się zrobić wspólnie w kwestii 

oddłużenia. Rada podejmowała w porę uchwały proponowane przez Zarząd, aby przyspieszyć 

proces oddłużenia. Przewodnicząca powiedziała, że nie doszukała się żadnych nieprawidłowych 

działań Rady, może więc p. Dyrektor dziś to wyjaśni - jaki zamach, jakie nieszczęście powoduje 

Rada, żeby zniszczyć szpital? 
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Dyrektor Szpitala Jan Karwowski odparł, że nigdy takich słów nie użył. 

Przewodnicząca stwierdziła, że może mylić się w wielu kwestiach, ale pamięć ma dobrą. To 

stwierdzenie jej naprawdę dokuczyło. Najpierw w obecności społecznego Komitetu /chodzi o 

Komitet Rozbudowy Szpitala/ p. Dyrektor powiedział, że Rada robi zamach na szpital. 

Przewodnicząca stwierdziła, że należy skończyć dyskutować na emocjach, a zacząć dyskutować na 

argumenty. P. Dyrektor powiedział, że z jednej strony Rada robi zamach na szpital, a z drugiej 

strony funduje sztandar policji. Przewodnicząca chciałaby to dziś publicznie wyjaśnić, a nie mówić 

„po ludziach”. Możliwe, że komuś jest wygodniej kogoś nakręcić, aby coś innego wygadywał, ale 

ona lubi otwartą dyskusję i dlatego zadaje to pytanie przy całej Radzie. Powiedziano jej prosto w 

oczy, że od trzech lat czyli od początku kadencji, Rada dąży do zniszczenia szpitala. W jaki 

sposób? Może są jakieś działania o których Przewodnicząca nie wie. 

P. Karwowski powiedział, że padły słowa, których on nie użył. Jest mu bardzo przykro, że ktoś 

słyszy inne słowa niż on wypowiada. On nigdy by takich słów nie użył. Nie jest demagogiem ani 

osobą, która chciałaby komukolwiek coś zarzucać. Są to bezpodstawne, wyimaginowane zarzuty. 

Uważa natomiast, że rozmowa „w cztery oczy” jest rozmową „w cztery oczy”.    

Przewodnicząca stwierdziła, że ten „zamach” nie był mówiony „w cztery oczy”.   

P. Karwowski odpowiedział, że o żadnym zamachu nie było mowy. On też ma pamięć i pamięta, że 

takich słów nie użył. 

Przewodnicząca powiedziała, że na posiedzeniu Komitetu Dyrektor powiedział, że ma dwie 

informacje: dobrą i złą. Dobra jest taka, że udało się uzyskać środki na oddłużenie szpitala w 

kwocie 2,5 mln zł., a zła, że Rada robi zamach na szpital.  

P. Dyrektor odparł, że nic takiego nie powiedział.  

Przewodnicząca zwróciła się do Przewodniczącego Komitetu - Romualda Koszewskiego z 

zapytaniem czy tak było powiedziane? Dodała, że mocno ją to zabolało. Natomiast przy składaniu 

życzeń p. Dyrektor jeszcze jej „dołożył”. 

P. Karwowski powiedział, że jeżeli uraził, to przeprasza.  

Przewodnicząca powiedziała, że przejrzała wszystkie uchwały. Sprawdziła czy Rada czemuś nie 

uchybiła, czegoś nie przyjęła. Fakt, że sytuacja jest trudna. Nie ukrywa, że naciskała, aby zrobić 

wszystko, aby uchwalić tegoroczny budżet. Chyba wszystkim zależy na tym, aby powiat istniał, a 

jeszcze bardziej na tym, żeby szpital funkcjonował. Gdzie tylko może go wspiera, działa w 

Komitecie i takie zarzuty są bardzo krzywdzące. 

Radny Koszewski powiedział, że rozgoryczenie jest zarówno ze strony p. Przewodniczącej jak i p. 

Dyrektora. P. Dyrektor dba, aby jak najwięcej pieniędzy było na remonty. Powiat w pewnym 

stopniu obciąża szpital. Jest to zgodne z prawem, ale Dyrektorowi chyba to ciąży, bo chciałby, żeby 
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jak najwięcej pieniędzy było na remonty. P. Dyrektor jest dobrym dyrektorem, który dba o dobro 

szpitala. Źle by było, gdyby takie drobne nieporozumienia zaszkodziły wzajemnej współpracy 

szpitala, Komitetu, Rady i Zarządu Powiatu. Najważniejsza jest zgoda. Kłótnia nie prowadzi do 

niczego dobrego. 

Przewodnicząca stwierdziła, że niejeden raz mówiła, że bardzo szanuje p. Dyrektora. Przeżyła całą 

„rewolucję” w I kadencji jaka miała miejsce w związku z sytuacją w szpitalu. P. Dyrektor robi 

bardzo dobrą robotę i dlatego jego słowa tak bardzo ją uraziły. Jeżeli mówi to osoba kompetentna, 

którą ona darzy zaufaniem, z która zawsze dobrze się jej rozmawiało, to coś nie gra. Tak się nie 

robi. Przewodnicząca dodała, że jeszcze na posiedzeniu Komisji Rolnictwa pytała p. Wicestarostę: 

czy rzeczywiście powiat musi obciążać szpital jakimkolwiek czynszem. P. Wicestarosta 

odpowiedział, że zostanie to wyrównane pieniędzmi na remonty. Wiadomo, że pieniędzy na 

remonty w szpitalu potrzeba jeszcze wiele, ale dyskutować należy na argumenty. Jeżeli mamy coś 

do siebie, trzeba wyłożyć argumenty na stół. Przewodnicząca dodała, że ani jej, ani chyba nikomu 

na tej sali nie zależy, aby w jakikolwiek sposób szpital został skrzywdzony przez Radę.   

Następnie zapytała czy ktoś chce zabrać głos. 

Radny Stanisław Czajka powiedział, że p. Przewodnicząca zdecydowała, aby poruszyć ten temat na 

sesji, ale można to było najpierw omówić w węższym gronie. Taka jest jego osobista uwaga. Nie 

był przy tej rozmowie i nie może tego oceniać, ale z dyrektorem Karwowskim współpracował 12 lat 

i nigdy nie usłyszał od niego złego słowa. Nie ocenia tego czy teraz były ku temu podstawy. Co do 

kwestii fundowania sztandaru dla policji, p. Komendant przedstawił to szczegółowo na sesji. Mówił 

o tym, że zwróci się z prośbą do samorządów lokalnych, przedsiębiorców o ufundowanie cegiełek 

na ten cel. Tak jak poprzednio fundowano sztandary np. dla straży pożarnej, tak teraz powinien być 

ufundowany dla policji.      

Przewodnicząca powiedziała, że niektórzy mogą odczuć, że nie powinna poruszać tego tematu na 

sesji, ale skoro ją dwa razy zaatakowano, a za trzecim razem jeszcze „dołożono”, to uznała, że 

należy to sobie raz wyjaśnić i zakończyć sprawę.  

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 14 radnych. Za uchwałą nr XLVIII/381/2013 (załącznik nr 

12) głosowało 13 radnych, jeden radny wstrzymał się od głosu. 

Ad. 13 

Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych  

Wniosków  i zapytań nie było.  
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Ad. 14 

 Sprawy różne  

Przewodnicząca odczytała pismo od Marszałka Województwa w sprawie energetyki wiatrowej 

(załącznik nr 13). 

Następnie zapytała czy ktoś chce jeszcze zabrać głos.  

Burmistrz Miasta Józef Blank korzystając z okazji, że jest to ostatnia sesja Rady Powiatu w tym 

roku, złożył radnym i kierownikom jednostek organizacyjnych życzenia satysfakcji z wykonywanej 

pracy. Życzył, aby rok 2014 był pasmem sukcesów. Życzył spokoju, tolerancji i zrozumienia. 

Ostatnie trzy lata pokazały, że można współpracować w zgodzie i dla dobra mieszkańców powiatu i 

poszczególnych gmin. Na koniec życzył wszystkim radnym sukcesu wyborczego w przyszłym roku 

- roku wyborczym, aby mogli dalej służyć rozwojowi powiatu.  

Przewodnicząca podziękowała za życzenia i również złożyła wszystkim życzenia, aby przyszły rok 

2014 był lepszym rokiem niż kończący się 2013. 

Ad. 15 

 Zakończenie obrad XLVIII Sesji Rady Powiatu 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca zamknęła obrady XLVIII Sesji Rady Powiatu.    

 

 Protokół sporządziła:                    Przewodnicząca Rady Powiatu 

             Anna Andrzejczak                                          Zofia Andrzejewska 

              


